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Božič – Dete nam je rojeno 
Veselemu božičnemu oznanilu Dete nam je rojeno, sin nam je dan (prim. Iz 9,5) 
se pridružuje sporočilo vsakdanjega sveta, ki je velikokrat glasnejše in 
odmevnejše, govori pa o revščini, brezposelnosti, vsakdanjem boju za golo 
preživetje. Je v takem vzdušju še prostor za veselje, sproščeno praznovanje?  
Ob letošnjem božiču se bomo gotovo spomnili letos rojenih otrok. Mnogi mladi 
starši so jih z veseljem sprejeli. Otroci so prihodnost, naše upanje in sreča. Kot 
Božji dar jih sprejmimo in spremljajmo na njihovi življenjski poti! Ob jaslicah 
pomislimo nanje in jih priporočimo Božjemu detetu! V Jezusu, ki se je rodil na 
božični večer, se je začela nova prihodnost človeka. Bog z nami se imenuje dete, 
ki leži v jaslicah, in pomeni, da je Bog na strani človeka, njegov prijatelj in 
zaveznik. Jezus, rojen v Betlehemu iz device Marije, je tisti, ki je hodil iz kraja v 
kraj in delal dobro, trpel, umrl in tretji dan vstal od mrtvih. On danes živi v svetu 
pod evharističnima podobama kruha in vina. To sporočilo naj bo v nas, da si bomo 
prizadevali pokazati Jezusa in njegovo ljubezen ter navdušiti druge, da bi ga 
vzljubili ter ga sprejeli za svojo pot, resnico in življenje.  
Velika ura človeške zgodovine, po kateri so hrepeneli narodi in po kateri bodo prihodnji 
rodovi šteli leta, je prišla: izpolnjuje se prva napoved Odrešenika, ki je bila dana že v 
raju. Bog prihaja na svet! Božja ljubezen se razodeva, da brezupno, grešno usodo 
človeštva obrne v zveličanje. A zgodi se nezaslišano: Bog prihaja na svet, ko hoče 
vstopiti, pa najde zaprta vrata! Ljudje mu jasno pokažejo, da ga ne potrebujejo. Jožef 
in Marija zaman trkata na vrata betlehemskih domov, da bi našla skromno zatočišče. 
A ne obupata. Kljub vsemu sta v radosti dete povila in ga položila v borne jasli. Hlad 
noči, ki ga je izkusila sveta družina, pa je malo v primerjavi s hladom človeških src.  
Človek, ki odreče ljubezen otroku, ni dober. A Bog je  prišel med nas v podobi otroka 
zato, da bi lahko brez strahu prišli predenj. Mnogi se žal tega Boga bojijo, češ da jih 
ogroža, želi zasužnjiti ipd. Nespametno! Bog ni prišel, da bi nam kar koli vzel (razen 
naših grehov!), prišel je, da bi nam nekaj dal, da bi nas obdaroval! Sprejmimo ga! 
Ponudimo ljubezen za Ljubezen. Naj ogreje naša srca za dobro! Naj nam božični 
praznik sredi trpljenja in zgrešenega življenja razodeva vir pravega veselja in 
sreče.

Te sreče in blagoslova Vam vsem želimo: Edi, Alojz, katehistinji Marija in Zala 



Na 1. večeru je bil gost doc. dr. Jurij Gorjanc, dr. med., specialist 
kirurgije, predstojnik kirurškega oddelka v Bolnišnici elizabetink v 
Celovcu.
Predstavitev. »Sem 
domačin s Prevalj, znan 
kot »dohtar«, ki rad moli. 
S hvaležnostjo gledam 
na svoje otroštvo. Imam 
zlate starše, veliko smo 
od njih prejeli, veliko 
dajemo, smo ljubljeni 
Božji otroci. V družini 
smo želeli posvojiti 
deklico iz Afrike, a nismo 
uspeli, v rejništvo pa 
smo dobili fanta s 
Strojne, tako da smo bili štirje fantje.«  
Osebna vera. »Svoje življenje sem posvetil Bogu. Bil sem pri jezuitih, a se 
odločil za zdravniški poklic. Že kot mlad sem verjel, da Bog je, da sva lahko 
prijatelja, da smo orodje dobrega Boga. Moji kolegi v službi niso vsi verni, 
ampak nevernih ljudi ni, saj smo vsi duhovna bitja. Pričujem na svoj način, 
kjer delujem in živim. V bolnišnici imamo vsak večer pol ure adoracije, Bog 
mi da ves čas, da premišljujem, ga poslušam, prejemam zakramente.«   
Zdravniški poklic. »Potrebno se je posvetiti človeku, da čuti, da je sprejet, 
biti ob njem, ko mu življenje odteka, mu omogočiti, da naravno konča 
življenje. V naši bolnišnici evtanazije ne izvajamo, ker imamo etični kodeks, 
ki nam to preprečuje, nudimo pa bolnikom temeljito strokovno obravnavo.«  
Prostovoljstvo v deželah tretjega sveta. »Sem prostovoljec v tretjem 
svetu, kjer so razmere popolnoma drugačne kot pri nas. Izobražujemo 
tamkajšnje kirurge, operiramo težje bolnike, dela je veliko, vendar se tudi 
tam stvari izboljšujejo. Vsak lahko najde nekaj, da podari ali naredi, temu 
smo poklicani. Tu najbolj občutim, da je biti zdravnik kirurg poslanstvo.  Bil 
sem sprejet v najstarejše svetovno združenje kirurgov, preko humanitarnih 
dejanj. Zaupam v Karitas, ker verjamem, da bodo iz podarjenega naredili 
nekaj dobrega.« 
Gorsko reševanje. »Sem alpinist in gorski reševalec. Vzpenjati se na goro 
pomeni, da pri nekem znamenju odložiš breme in se osvobodiš skrbi. Za 
vse odprave in reševanje je potrebno veliko priprav in odrekanja, predvsem 
pa zaupanja vase in v člane ekipe. Veliko pomeni tudi molitvena podpora.« 
Božični prazniki. »Za božične praznike dam kolegom prosto, sam pa 
dežuram v miru z bolniki in sam s seboj. Obiščejo pa me tudi bratje in 
družina, na katere sem zelo navezan, in imamo skupaj mali postni čas. 
Vsem želim vesele praznike.« 

Večer povzel Marjan Rupreht 

NAŠ OBRAZ: 
GOSTJE NA ADVENTNIH VEČERIH 2023  



Gosta 2. adventnega večera sta bila zakonca Andreja in Janko Brumec
iz Spodnje Polskave pri Pragerskem. Z njima se je voditeljica Adventnih 
večerov Marija Prikeržnik pogovarjala na temo Ko zakonca odpreta 
vrata Jezusu, saj sta pod streho svojega doma sprejela 14 otrok, ki ne 
morejo živeti pri svojih 
starših.

G. Janko prihaja iz delavsko-
kmečke družine. Živeli so 
skromno, a v njej je prejel 
vrline, kot so delavnost, 
poštenost in vero. V tem času 
je Bog predstavljal zanj 
avtoriteto, ki se je je bal. 
Čeprav je redno hodil k maši in 
bil ministrant, pa to ni bila 
osebna vera. G. Andreja pa ni 
bila vzgojena v veri, čeprav je bila krščena in so ob praznikih šli k maši. V 
družini pa je bila velika vrednota zaupanje. Od vega začetka je vedela, da 
se bo poročila, »kot je treba«. Pred poroko je prejela vse zakramente. 
Takrat še ni verovala in se je vedno spraševala, kaj ljudem vera sploh 
pomeni. 
V zakonu se jima je rodila hčerka, Andrejina bolezen pa je preprečila, da bi 
imela še več otrok. Hčerka si je zelo želela brata ali sestro. Tako sta najprej 
razmišljala o posvojitvi, a ker ni uspela, sta se odločila za rejništvo. Pred 26 
leti sta sprejela dva dojenčka, v vseh letih jih je bilo 14, različnih starosti. 
Trenutno pri njih živi petletna Žana. Od začetka nista vedela, kaj vse bo 
rejništvo zanju pomenilo. Bile so tudi težave, a otroke sta sprejela ter 
poslanstvo z veseljem in odgovorno opravljala. Tudi sama sta s tem veliko 
pridobila, saj sta si vedno želela veliko družino. Otroke sta sprejela kot svoje 
in se trudila, da sta jim bila starša. Večinoma imata z njimi še danes stike. 
V odkritem pričevanju sta pripovedovala tudi o svojem 33-letnem zakonu in 
preizkušnji, ki sta jo doživela. Po 12 letih zakona sta bila tik pred ločitvijo. 
Odločila sta se pridružiti zakonski skupini Družina in življenje. Ob branju 
Svetega pisma sta spoznavala, zakaj rabita Boga in kakšno naj bo 
zakonsko življenje. Jezusa sta sprejela za svojega vodnika. Zdaj sama 
vodita srečanja, iz katerih se je rodilo že 20 skupin. 
V tesnem stiku z Bogom in s prebiranjem Svetega pisma laže sprejemata 
težave, tudi v bolezni. Zavedata se, da sta za zakonsko srečo odgovorna 
oba in da morata vedno skrbeti za dobre odnose. 
Prisotni smo bili veseli pričevanja zakoncev Brumec, saj je lahko vsak našel 
lepe zglede za uspešen zakon.  

Večer povzela Slavica Pristavnik



SREČANJE KARITAS SLOVENIJE
V tednu Karitas, ki je letos potekal od 27. novembra do 3. decembra, smo se 
sodelavci Župnijske karitas  v sredo, 29. novembra, udeležili vseslovenskega 
srečanja na Ponikvi. Pri sv. maši smo se zahvalili za vse dobro, kar smo prejeli 
in darovali pomoči potrebnim. Maševalec g. nadškof Alojzij Cvikl nas je 
spodbudil k nesebičnemu služenju. Le-to nas približuje Bogu in nas notranje 
bogati. 
Po sv. maši so nas sejmišču v Celju postregli z enolončnico, nato pa smo si 
ogledali generalko za dobrodelni koncert Klic dobrote.                         

Zapisala Zinka Krajnc 

TEMA MESECA: LETO MOLITVE (1) 
Leto 2024 je razglašeno za leto molitve. 

Zgodovina katoliške Cerkve je v zadnjih sedmih 
stoletjih vsako 25. leto zaznamovana s 
praznovanji svetih (jubilejnih) let, posvečenih npr. 
odpuščanju grehov, spravi in spreobrnjenju, pokori 
in zakramentalni spovedi.  Z vstopom v leto 2024 se 
začne Vesoljna katoliška cerkev z geslom ROMARJI 
UPANJA pripravljati na sveto (jubilejno) leto 2025, na 
željo papeža Frančiška posvečeno molitvi. Na poti proti jubileju bo Cerkev 
opominjala na pomen osebne in skupne molitve, ki je bistvena za življenje 
vernikov. Papež je molitvene namene za 2024 že izročil Svetovni molitveni 
mreži in prosi vernike, da v svoje molitve vključujejo najrazličnejše potrebe 
vesoljne cerkve. Vsak mesec bo posvečen posebni tematiki.  
Molili bomo za:

• raznolikosti v Cerkvi, da bi Duh pomagal prepoznavati dar različnih 
karizem v krščanskih skupnostih;   
• neozdravljivo bolne in njihove družine, »da bi bili vedno deležni potrebne 
oskrbe in spremljanja, z zdravstvenega in človeškega vidika«;   
• nove mučence, ki na različnih koncih sveta tvegajo življenje za evangelij; 
• ženske, da bi bila v vseh kulturah priznana njihovo dostojanstvo in njihovo 
bogastvo ter bi jih prenehali diskriminirati;  
• redovnice, redovnike in bogoslovce, da bi rasli na svoji poti poklicanosti;   
• migrante, ki bežijo zaradi vojne ali lakote;

• bolnike in vse, ki delajo z njimi;  

• politične voditelje, da bi bili v službi ljudstva; 
• stvarstvo, da bi si vsak osebno prizadeval varovati svet, v katerem živimo; 
• Cerkev na sinodalni poti;

• starše, ki žalujejo zaradi smrti sina ali hčere, da bi jim Duh tolažnik podelil 
mir srca; 

IZ NAŠIH SKUPIN 



• vero, »da bi nas jubilejno leto okrepilo v njej in nam pomagalo sredi našega 
življenja prepoznati vstalega Kristusa ter nas preoblikovalo v romarje 
krščanskega upanja«. 
V letu molitve bomo tudi v naši župniji poglabljali različne načine molitve in 
molitvene drže ter odkrivali njihov pomen v vsakdanjem življenju. K temu so 
vabljeni Župnijski pastoralni svet in skupine v župniji ter družine in 
posamezniki. 

Marija Prikeržnik 

MIKLAVŽEVANJE 2023 
Leto je naokoli in letos smo miklavževanje doživeli v domači cerkvi. Ob 
večerih pred prihodom sv. Miklavža je naš najmlajši, 4-letni Nace, 
pozorno poslušal zgodbe o tem svetniku in bil nad njim tako navdušen, 
da jih je želel poslušati tudi po 6. decembru. V cerkvi je nestrpno 
pričakoval njegov prihod in z otroško radovednostjo »kukal« v darilo. 
Miklavževanje je potekalo v prijetnem vzdušju. Pel je otroški zbor Mali 
cvet, veroučenke 7. razreda so pripravile kratko igrico, končali pa smo z 
molitvijo na čast sv. angelu. Prav prijetno je bilo prisluhniti otrokom v 
molitvi in obuditi spomine na svoje otroštvo. Po programu v cerkvi se je 
sv. Miklavž z vsem  spremstvom odpravil na plato pred Tušem, kjer je 
nagovoril množico in razveselil še veliko otrok. 

Urška Petrič 

ZGODILO SE JE 



BOŽIČNA PRI�GA 
Premostimo in razsvetlimo. 

Nasprotje med mrazom in toploto, žalostjo in veseljem, 
grozotami in mirom, temo in svetlobo. Ko doživimo prvo, 

šele zares spoznamo dragoceno vrednost drugega. 

Ko vidiš nekoga, ki ga zebe, ki je žalosten, ki beži pred 
neurjem, ki se boji teme, stopi k njemu. Podaj mu roko, 

pomagaj mu na poti k toploti, veselju, miru, razsvetli 
njegovo temo. Podaj mu roko, med vama postavi most. 

Most, ki zraste, ko se človek človeku nasmehne. Most, 
ki zraste, ko te roke povabijo v objem. Most, po katerem hitiš v odgovor klicu 

na pomoč.  

Drug drugemu lahko v še tako hudi preizkušnji prinašamo Luč upanja. 

Postavimo most, kjer ga ni. Prižgimo luč, kjer še ne gori. 

(Poslanica Luči miru 2023) 

BOŽIČ PRI NAS DOMA 
PRI DRUŽINI VALTL 
O pripravi na božične praznike smo se pogovarjali z družino Valtl.  
Oče Primož je Ravenčan, mama Nataša prihaja iz Prlekije. Svoj dom sta si 
ustvarila ob Suhi pri njegovih starših, kjer živijo skupaj s starim očetom. Imata 
dve hčerki: 13-letnico Lano in 9-letno Nino. Mamo skupaj s hčerkama 
srečujemo pri nedeljskih mašah ob 10. uri, pri katerih Nina in Lana pogosto 
sodelujeta z branjem in petjem. Nina se je odlično izkazala na bobnu cajon, 
tako da sta ga ji starša podarila za rojstni dan in zdaj lahko doma vadi.  



Sicer obe dekleti obiskujeta otroški pevski zbor. Lana se uči klaviature in se je 
že preizkusila na naših orglah ter tudi v animatorstvu in kolednikih. Nina je 
kitaristka. Komaj čaka, da bo letos tudi ona prvič koledovala. Vidimo, da starša 
dekleti pri tem zelo podpirata. 
Mama Nataša se rada spominja božičnih praznikov v svoji rojstni župniji 
Cezanjevci. V družini so bili pomembni krščanska vzgoja, praznovanje 
cerkvenih praznikov in obisk cerkve. Postavljali so smreko in jaslice. Posebno 
doživetje je bil obisk polnočnice. Do cerkve so hodili pol ure peš, pa ni bilo težko. 
V našem pogovoru se Primož z veseljem spomni, kako je v ekipi očetov pred leti 
pomagal beliti veroučne učilnice. »Sami amaterji, pa še uspelo je,« se je pošalil.  
Advent pri njih doma je ob venčku. Ko ob nedeljah prižgejo svečke, Lana in Nina 
zapojeta pesem Na adventnem vencu, pritegne tudi mama. »Ata pa malo 
brunda zraven,« pove Nina. 
Starša pravita, da božič radi praznujejo v miru, zato ostanejo doma. Sami 
naredijo okraske za božično drevo. Za jaslice imajo hiško s figurami Jožefa, 
Marije in Jezusa, dekleti pa dodata ovčke, ki jih po svoje postavita. 
Vsako leto se udeležijo otroške božičnice, kjer dekleti sodelujeta. Pri božični 
večerji poslušajo božične pesmi. Lana zaigra Sveto noč, Nina pa Zapadel je prvi 
sneg. Pomembno jim je, da so skupaj, da so zdravi in da gojijo strpnost, ki si je 
več želijo tudi sicer.  
20. decembra sta imela zakonca Valtl deveto obletnico poroke, za kar jima 
iskreno čestitamo.   
Hvala družini, da se je predstavila v našem glasilu. 

Pogovarjala se je Marija Prikeržnik 

PREDLOG BOŽIČNE MOLITVE NA SVETI VEČER ALI  
PRED BOŽIČNIM KOSILOM

Eden od članov družine prebere odlomek iz evangelija po Mateju (Mt 2, 1-2). 

Ko je bil Jezus rojen v Betlehemu v Judeji, ob času kralja Heroda, glej, 
pridejo modri z vzhoda v Jeruzalem in govorijo: »Kje je judovski kralj, ki se 
je rodil? Videli smo namreč, da je vzšla njegova zvezda in smo se mu prišli 
poklonit.« 

Nato izrečemo prošnje. Vsi odgovarjamo: Prosimo te, usliši nas!

• Gospod Jezus, kralji z vzhoda so te poiskali, da bi se ti poklonili. Daj nam 
moči, da bomo vedno iskali tvojo bližino.  

• Gospod Jezus, rodil si se v hlevu, usmili se vseh ubogih in bolnih. 

• Gospod Jezus, daj, da bi hrepeneli po tebi, ki si luč in nas razsvetljuješ. 

• Gospod Jezus, rodil si se v družini, pomagaj vsem družinam, da ti bodo 
ostale zveste. 

(Dodamo lahko še svoje prošnje.) Slava očetu … Amen. 

                                                                   Pripravila Erna Jesenek 



• 25. december, ponedeljek – božič, Gospodovo rojstvo;   
sv. maša ob 7.30 in ob 10.00, ob 15.00 božični blagoslov otrok 
• 26. december, torek – Štefanovo; ob 10.00 in 18.00 sv. maša 

ter blagoslov vode in soli pri obeh sv. mašah 
• 27. december, sreda – sv. Janez; ob 7.30 sv. maša ter blagoslov vina  
• 31. december, nedelja – silvestrovo; ob 17.30 zahvalna molitvena ura ob 
koncu koledarskega leta 2023 in zahvalna sv. maša; na Strojni ob 11.00 
zahvalna sv. maša ob koncu koledarskega leta 2023 
• 1. januar 2024, ponedeljek – Marija, sv. Božja Mati; sv. maša ob 7.30 in 
ob 10.00; na Strojni sv. maša ob 11.00  
• 5. januar, petek,  – pri sv. maši ob 18.00 blagoslov trikraljevske vode;
od 14.00 trikraljevska akcija po župniji
• 6. januar, sobota – GOSPODOVO RAZGLAŠENJE; ob 10.00 in 18.00 sv. 
maša; od 14.00 trikraljevska akcija po župniji
• 17. januar, sreda – ob 10.00 sv. maša pri sv. Antonu
• 20. januar, sobota – od 14.00 do 18.00 svetopisemski maraton v župnijski 
cerkvi 
• 21. januar, nedelja – ob 15.00 sv. maša pri sv. Neži
• 2. februar, petek – SVEČNICA; ob 10.00 in 18.00 sv. maša in blagoslov 
sveč 
• 3. februar, sobota – SV. BLAŽ; pri večerni sv. maši ob 18.00 podeljevanje 
»Blaževega blagoslova« 

Zakramenta sv. krsta ni prejel noben otrok. 

Zakramenta sv. zakona ni prejel noben par.

H Gospodu po večno plačilo sta odšla: 55. Franc Marzel, 83 let,        
Čečovje 65; 56. Ivan Gostenčnik, 81 let, Javornik 46.  

Hvala za podporo Vogelnemu kamnu. V novembru ste zanj darovali 
36,56 €.

NAPOVEDNIK 

KRSTI – POROKE – POGREBI 

VOŠČILO UREDNIŠKEGA ODBORA VOGELNEGA KAMNA
Dragi bralci župnijskega lista! 
Ko boste ob božičnih praznikih zrli v skrivnost rojstva Božjega deteta, 
položenega v jasli, vam želimo, da v globini začutite, kako se v tej skrivnosti 
odkriva Njegova neskončna ljubezen do nas, kako nam želi biti blizu, kako 
želi biti z nami v vsakdanjem življenju, da bi nam bilo laže. 
Naj vas skrivnost Božje ljubezni spremlja vsak dan prihodnjega leta, naj vas 
poveže med seboj ter vam v obilju nakloni novega upanja, veselja in miru!                                                                                                            

                                                                      Za uredništvo Fanika Lončar 


